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Protokół Nr LXX/24 
z sesji Rady Powiatu Drawskiego   

VI kadencji 
odbytej w dniu 8 marca 2024 r. 

w sali narad Starostwa Powiatowego w Drawsku Pom. 
 
 

Punkt 1 (czas  0;00-2;16) 
 

Przewodnicząca Rady Powiatu rozpoczęła sesję o godzinie 09:05 i przywitała 
serdecznie Panie i Panów Radnych, Zarząd Powiatu, Sekretarza, kierowników 
jednostek, naczelników oraz wszystkich gości zaproszonych przybyłych na sesję.  

Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że na podstawie art. 15 ust. 1a 
ustawy z dnia 5 czerwca 1998 r. o samorządzie powiatowym obrady sesji Rady Powiatu 
Drawskiego będą transmitowane i utrwalane za pomocą urządzeń rejestrujących obraz 
i dźwięk. Nagranie obrad będzie udostępnione w Biuletynie Informacji Publicznej 
Powiatu Drawskiego oraz na stronie internetowej powiatu.  

Przewodnicząca Rady Powiatu na podstawie listy obecności stwierdziła, 
że w sesji uczestniczy 14 Radnych, tym samym Rada Powiatu jest umocowana 
do podjęcia prawomocnych uchwał. 

Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że zgodnie z § 18 ust. 2 Statutu 
Powiatu Drawskiego Radni proszeni są o odnotowanie na liście obecności godziny 
opuszczenia sali obrad i powrotu w trakcie posiedzenia. 

 

Treść listy obecności Radnych stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 

Treść listy obecności zaproszonych gości stanowi załącznik nr 2 do protokołu.  

Punkt 2 (czas 2:17- 2;38) 

Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni przystąpią do ustalenia 
porządku obrad LVII sesji Rady Powiatu Drawskiego. 

Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni otrzymali porządek 
obrad. 

 
Treść porządku obrad stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 
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Przewodnicząca Rady Powiatu spytała, czy ktoś z Radnych chciałby wnieść 
zmiany do porządku obrad sesji? 

Nikt z Radnych nie wnosił zmian do porządku obrad. 

Obowiązujący porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji.  

2. Ustalenie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z LXIX sesji Rady Powiatu odbytej w dniu 16.02.2024 r. 

4. Sprawozdanie Starosty z prac Zarządu Powiatu w okresie między sesjami 
– druk nr 3825. 

5. Interpelacje, wnioski i zapytania Radnych 

6. Trybuna obywatelska. 

7. Sprawozdania z działalności Komisji Rady Powiatu w okresie między sesjami. 

8. Informacja o stanie sanitarnym na terenie powiatu drawskiego w roku 2023 – druk 
nr 3787. 

9. Informacja o stanie sanitarno – epizootycznym Powiatowego Lekarza Weterynarii – 
druk nr 3788 

10.  Sprawozdanie z działalności Domu Pomocy Społecznej w Darskowie za 2023 r. – 
druk nr 3755 

11.  Informacja Komendanta Powiatowego Państwowej Straży Pożarnej w Drawsku 
Pom. o stanie bezpieczeństwa Powiatu w zakresie ochrony przeciwpożarowej w 
2023 r. oraz wnioski Komendanta Powiatowego Państwowej Straży Pożarnej 
służące poprawie funkcjonowania krajowego systemu ratowniczo – gaśniczego 
(KSRG) na obszarze powiatu drawskiego, sporządzone na podstawie analizy 
zagrożeń oraz analizy zabezpieczenia operacyjnego powiatu drawskiego, 
przekazane do wójtów i burmistrzów oraz staroście powiatu w celu podjęcia działań 
zmierzających do poprawy funkcjonowania KSRG – druk nr 3790 i nr 3791. 

12.  Informacja o stanie bezpieczeństwa i porządku publicznego na terenie powiatu 
drawskiego w roku 2023 – druk nr 3789.    

13.  Sprawozdanie z realizacji „Powiatowego programu zapobiegania przestępczości 
oraz ochrony bezpieczeństwa obywateli i porządku publicznego na obszarze powiatu 
drawskiego na lata 2023-2027 w roku 2023” – druk nr 3793. 

14.  Sprawozdanie z działalności rehabilitacyjnej i wykorzystania środków finansowych 
Warsztatów Terapii Zajęciowej w Czaplinku z filią w Kaliszu Pomorskim za 2023 
rok – druk nr 3805.  

15.  Sprawozdanie z działalności Zarządu Dróg Powiatowych za rok 2023 oraz plan 
inwestycji Powiatu Drawskiego na 2024 rok – druk nr 3780 i nr 3781. 

16.  Sprawozdanie za rok 2023 z działalności Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie 
i Organizatora Rodzinnej Pieczy Zastępczej w Drawsku Pomorskim – druk nr 3795   

17.  Sprawozdanie za rok 2023 z realizacji Powiatowego Programu Rozwoju Pieczy 
Zastępczej na lata 2021-2023 – druk nr 3796  
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18.  Sprawozdanie za rok 2023 z realizacji Powiatowego Programu Przeciwdziałania 
Przemocy w Rodzinie i Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie w Powiecie Drawskim 
na lata 2021-2025 – druk nr 3797. 

19. Podjęcie uchwał w sprawie: 
a) podziału środków PEFRON na realizację zadań z rehabilitacji zawodowej  

i społecznej oraz zatrudnieniu osób niepełnosprawnych w 2024 roku – druk nr 
3816; 

b) udzielenia pomocy finansowej Gminie Czaplinek – druk nr 3794; 
c) określenia zasad rozliczania tygodniowego obowiązkowego wymiaru zajęć 

nauczycieli, dla których ustalony plan zajęć jest różny w poszczególnych 
okresach roku szkolnego oraz rozliczania czasu pracy nauczycieli zatrudnionych 
w szkołach, dla których organem prowadzącym jest Powiat Drawski – druk nr 
3822; 

d) określenia tygodniowego wymiaru godzin zajęć dla nauczycieli, zasad udzielania 
i rozmiaru obniżek tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć 
dydaktycznych, wychowawczych i opiekuńczych nauczycielom, którym 
powierzono stanowiska kierownicze oraz zwolnień od obowiązku realizacji tych 
zajęć – druk nr 3508; 

e) zmiany w budżecie Powiatu Drawskiego na rok 2024 – druk nr 3824; 
f)  o zmianie uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Powiatu Drawskiego na lata 2024-2040 – druk nr 2836. 
20. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania. 
21. Komunikaty i sprawy różne. 
22. Zakończenie sesji. 

 
 

Punkt 3 (czas 2:40- 4:00) 
 

Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni przystąpią do kolejnego 
punktu porządku obrad, jakim jest przyjęcie protokołu z LXIX sesji Rady Powiatu 
Drawskiego odbytej w dniu 16.02.2024 r.  

 
Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni przystąpią do przyjęcia 

protokołu z LXIX sesji Rady Powiatu Drawskiego z dnia 16.02.2024 r. 
 

Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że protokół wyłożony był do 
wglądu w Biurze Rady Powiatu i przesłany do Radnych drogą elektroniczną.   
 

Przewodnicząca Rady Powiatu spytała, czy Radni mają pytania do protokołu  
z  LXIX sesji Rady Powiatu Drawskiego z dnia 16.02.2024 r. 

 
Nikt z Radnych pytań nie zgłaszał. 
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Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni przystąpią do 
głosowania nad przyjęciem protokołu z LXIX sesji Rady Powiatu Drawskiego  
z dnia 16.02.2024 r. 
 
Rada Powiatu w obecności 14 Radnych: 
14 głosami „za” przy 
  0 głosach „przeciw” i  
  0 głosach „wstrzymujących się” 
przyjęła protokół z LXIX sesji Rady Powiatu Drawskiego odbytej w dniu  
16.02.2024 r. 

 
 

Treść listy z imiennego głosowania stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 
 
 

Punkt 4 (czas 4:03- 8:39) 
 

 
Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni zgodnie 

 z porządkiem obrad przystąpią do kolejnego punktu, jakim jest sprawozdanie Starosty 
z prac Zarządu Powiatu w okresie między sesjami oraz poprosiła Pana Starostę  
o przekazanie informacji.  

 
Głos zabrał Starosta S. Cybula, który powiedział, że każdy z Radnych otrzymał 
sprawozdanie z prac Zarządu między sesjami oraz złożył życzenia z okazji dnia kobiet.  
 

Treść złożonego sprawozdania stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 

Starosta powiedział, że jeżeli są pytania do sprawozdania to udzieli odpowiedzi. 
 
Przewodnicząca zadała pytanie odnośnie wynagrodzeń dla rodzin zastępczych. 

Starosta odpowiedział, że od 1 stycznia będzie podwyżka. 

Przewodnicząca Rady zapytała czy są pytania do Pana Starosty? 

Nikt z Radnych pytań nie zgłaszał. 
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Punkt 5 (czas 8;41- 27:54) 
 

 
Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni zgodnie z porządkiem 

obrad przystąpią do kolejnego punktu, jakim są interpelacje, wnioski i zapytania.  
 
Przewodnicząca Rady Powiatu spytała czy ktoś z Radnych chciałby złożyć 

interpelację? 
 
Głos zabrał Radny Z. Dudor  w sprawie organizacji festiwalu Poll’and’Rock 

Festival. 
 

Treść interpelacji stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 
 
 
Głos zabrał K. Korczyński w sprawie zwiększenia bezpieczeństwa na drodze na 

skrzyżowaniu ścieżki wiodącej nad jezioro Okra z droga publiczną ul. Okrzei w 
Drawsku Pom. poprzez zamontowanie progu zwalniającego.  
 

Treść interpelacji stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 
 
Głos zabrał R. Kurzątkowski, który złożył interpelację dotyczącą opracowania 

dokumentacji projektowej dróg dojazdowych i placu parkingowego w sąsiedztwie 
Zespołu Szkół w Drawsku Pom. i Burskie PCKZiU w Drawsku Pomorskim przy ul. 
Połczyńskiej 7 i 9 w związku z budową zespołu boisk sportowych przy w/w 
placówkach.  

 
Treść interpelacji stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 

 
Głos zabrała G. Polak, która złożyła interpelację dotyczącą remontu drogi 

powiatowej Ostroróg- Łysinin w sprawie zakończenia procedury przekazania drogi 
powiatowej Ostroróg-Łysinin w Gminie Czaplinek oraz zachowanie 3 lip przy ul. 
Czarnkowskiego w Czaplinku.  

 
Treść interpelacji stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 
 
 

Głos zabrała G. Polak, która złożyła interpelację dotyczącą pilnego remontu 
odcinka drogi numer 163 Wałcz- Czaplinek  i drogi nr 177 Mirosławiec- Czaplinek.   
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Treść interpelacji stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 
 

Głos zabrała Radna U. Ptak, która złożyła wniosek w sprawie tras autobusów 
PKS, aby częściej odwiedzały mniejsze wioski w powiecie. 
 
Treść wniosku stanowi załącznik nr 11 do protokołu. 
 

 
 

Punkt 6 (czas 30:00- 33:46) 
 

Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni zgodnie z porządkiem 
obrad przystąpią do kolejnego punktu, jakim jest trybuna obywatelska.  

 
Głos zabrał Wicestarosta i powiedział „Na poprzedniej sesji informowałem 

Państwa o tych toczących się sprawach w prokuraturze, która dotyczyła mnie 
oczywiście na wniosek Pana Nagórskiego jak również Pani Przewodniczącej i 
przekazałem, że sprawa została umorzona po dwukrotnym skierowaniu przez policję do 
Prokuratury zarówno za pierwszym razem jak i za drugim, ale dzisiaj chciałbym 
przedstawić może kilka tez dotyczących informacji jak to w ogóle miało miejsce, z jaką 
perfekcją i złośliwością trzeba być żeby pełnić funkcję Wicestarosty, funkcję publiczną 
i żeby pisać no nic innego jak donos to tak nazywam bezpośrednio. Kiedy można tym 
sposobem próbować bezpośrednio zniszczyć osoby jak to się przy okazji też stało z 
Panem Z. Ptakiem, który musiał 7 lat toczyć bój o to żeby po 7 latach sprawa została 
przez niego wygrana, żeby wszystkie 9 zarzutów umorzone, ale przez te 7 lat jak 
Państwo wiecie on nie miał możliwości jak Państwo wiecie być zatrudnionym, został 
pozbawiony wynagrodzenia itd. Już nie mówiąc o tym jaką traumę przeżył i jego 
rodzina. Okazało się, że w sierpniu 2021 roku no to już zaraz będzie 4 lata czas szybko 
płynie a do tej pory sprawa nie została jeszcze przez prokuraturę rozstrzygnięta znajduje 
się w tej chwili na wokandzie w prokuraturze w Drawsku pom. jeżeli chodzi o Pana 
Nagórskiego. Konkretnie to mówię o tej osobie bo to konkretnie dotyczy tej osoby kiedy 
Pan Wojewoda przesłał nam informację od siebie pytając się nas, czy my wiemy coś na 
temat wysłanej korespondencji z Powiatu Drawskiego dotyczącego pisma, które nie 
będę mówić nazwisk Pan Łukasz, Pan Jerzy mianowicie z zachodzącą obawą, łamanie 
prawa itd. Dotyczyło to Pani Przewodniczącej a jak również za parę miesięcy dotyczyło 
to mnie też podpisane przez konkretne osoby z adresem. Okazało się, że po 
czynnościach policji, która prowadziła to bardzo skrupulatnie sprawa trafiła do 
prokuratury oczywiście jeżeli trafiła do prokuratury to znaczy, że policja zebrała 
komplet dokumentów udowadniających tą sytuację. Okazało się, że te pisma były 
wysyłane z pieczątkami Starostwa Powiatowego, wysłane z sekretariatu. Po 
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informacjach powiedzmy, które miały miejsce Pan Wojewoda po rozstrzygnięciu 
sprawy po swojej linii powiadomił te osoby i chciały wyjaśnić ten temat. Okazało się, 
że te osoby w stosunku do mnie jak i do Pani Przewodniczącej odpowiedział Panu 
Wojewodzie, że myśmy nic takiego nie wysyłały, myśmy czegoś takiego w ogóle nie 
podpisywały bo te osoby na tych pismach są podpisane pismem autentycznym 
odręcznym to nie jest tylko pism komputerowe. W związku Pan Wojewoda nie kto inny 
żeby to nie było też, że chciałem to właśnie wyjaśnić, że to sprawa skierowana została 
przeze mnie, czy przez Panią Przewodniczącą. To Pan Wojewoda obecnie zasiadujący 
na stanowisku Wojewody województwa zachodniopomorskiego Z. Olbrychski 
skierował z Urzędu pracę do badania przez policję powiatową w Drawsku Pomorskim 
czyli skierował ją w kierunku służbowym, że takie miejsce miały w stosunku 
powiedzmy do trzech lub do czterech osób, które opowiedziały się, że one nie 
podpisywały żadnych takich pism i się dziwiły, z resztą biorą udział w tej chwili jako 
świadkowie i oskarżyciele. Dziwi mnie to taka rzecz, że można tak było postępować  
i żyć powiedzmy w takim przekonaniu pełniąc funkcję Wicestarosty jak zarówno 
funkcję publiczną Radnego i obecnie starającego się również o mandat Radnego 
Powiatu Drawskiego”. 

 

Przewodnicząca Rady zapytała czy ktoś jeszcze chciałby zabrać głos w Trybunie 
Obywatelskiej. 

Nikt więcej głosu nie zabierał.  

 

Punkt 7 (czas 33:47-43:07) 

Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni zgodnie  
z porządkiem obrad przystąpią do kolejnego punktu porządku obrad, jakim są 
sprawozdania z działalności Komisji Rady Powiatu Drawskiego w okresie między 
sesjami.  

 

Następnie sprawozdania z działalności Komisji w okresie między sesjami złożyli: 
 

Przewodnicząca Komisji Budżetu, Gospodarki i Rozwoju - Pani G. Polak. 

Wiceprzewodniczący Komisji Rewizyjnej – Pan R. Kurzątkowski. 
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Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji – Pan M. Banaszek. 

Przewodnicząca Komisji Zdrowia i Bezpieczeństwa Publicznego – Pani G. Buczek. 

Przewodniczący Komisji Oświaty – Pan R. Kurzątkowski. 

 

Punkt 8 (czas 29:06- 43:58) 

Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni zgodnie  
z porządkiem obrad przystąpią do kolejnego punktu porządku obrad, jakim jest 
Informacja o stanie sanitarnym na terenie powiatu drawskiego w roku 2023 – druk nr 
3787. 

 

Przewodnicząca Rady poinformowała, że Pan R. Podlipniak jest nieobecny, ale 
materiał był omawiany na posiedzeniu Komisji Stałych, na wspólnym posiedzeniu 
natomiast jeżeli są pytania do materiału to zostaną one przekazane. 

Treść przedstawionej informacji stanowi załącznik numer 12 do protokołu. 

Nikt z Radnych pytań nie zgłaszał.  

 

Punkt 9 (czas 44:00- 47:12) 

Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni zgodnie  
z porządkiem obrad przystąpią do kolejnego punktu porządku obrad, jakim jest 
Informacja o stanie sanitarno–epizootycznym Powiatowego Lekarza Weterynarii – 
druk nr 3788 

 

Głos zabrał Pan T. Klima Powiatowy Lekarz Weterynarii, który przedstawił 
informację o stanie sanitarno–epizootycznym Powiatowego Lekarza Weterynarii. 

Treść omówionego sprawozdania stanowi załącznik numer 13 do protokołu. 
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Punkt 10 (czas 47:13- 49:10) 
 

Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni zgodnie z porządkiem 
obrad przystąpią do kolejnego punktu, jakim jest Sprawozdanie z działalności Domu 
Pomocy Społecznej w Darskowie za 2023 r. – druk nr 3755. 

 
 

Głos zabrała Pani B. Szczurko Dyrektor Domu Pomocy Społecznej w Darskowie, 
która omówiła sprawozdanie.  

 
 

Treść omówionego sprawozdania stanowi załącznik numer 14 do protokołu. 
 
 

 
Przewodnicząca Rady zapytała, czy są pytania do sprawozdania? 

Nikt z Radnych pytań nie miał. 

 

Punkt 11 (czas 49:15 53:32) 
 

Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni zgodnie z porządkiem 
obrad przystąpią do kolejnego punktu, jakim jest Informacja Komendanta Powiatowego 
Państwowej Straży Pożarnej w Drawsku Pom. o stanie bezpieczeństwa Powiatu w 
zakresie ochrony przeciwpożarowej w 2023 r. oraz wnioski Komendanta Powiatowego 
Państwowej Straży Pożarnej służące poprawie funkcjonowania krajowego systemu 
ratowniczo – gaśniczego (KSRG) na obszarze powiatu drawskiego, sporządzone na 
podstawie analizy zagrożeń oraz analizy zabezpieczenia operacyjnego powiatu 
drawskiego, przekazane do wójtów i burmistrzów oraz staroście powiatu w celu 
podjęcia działań zmierzających do poprawy funkcjonowania KSRG – druk nr 3790 i 
nr 3791. 
 
 
 

Przewodnicząca Rady poprosiła Pana A. Podolaka- Komendanta Powiatowego 
Państwowej Straży Pożarnej w Drawsku Pomorskim o zabranie głosu.  
 
 
Treść przedstawionego sprawozdania stanowi załącznik nr 15 i nr 16 do protokołu. 
 
 

Komendant Powiatowy Państwowej Straży Pożarnej  poinformował, że jeżeli są 
pytania to chętnie odpowie.  
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Głos zabrał Z. Dudor, który zadał pytanie ile w okresie od 2001 do 2023 ile było 

ofiar śmiertelnych na drodze wojewódzkiej 163 na odcinku Połczyn- Czaplinek? 
 
Pan Komendant poinformował, że dysponuje jedynie danymi od 2018 roku  

i w tej statystyce odnotowanych zostało  72 zdarzenia, 45 osób rannych i 3 ofiary 
śmiertelne. 

 
Przewodnicząca Rady Powiatu spytała czy są jeszcze pytania? 
 

 
Nikt pytań nie zgłaszał. 
 

 
Punkt 12 (czas 55:43 1:02:01) 

 
 

Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni zgodnie z porządkiem 
obrad przystąpią do kolejnego punktu, jakim jest Informacja o stanie bezpieczeństwa i 
porządku publicznego na terenie powiatu drawskiego w roku 2023 – druk nr 3789.    
 
 

Przewodnicząca Rady poprosiła o zabranie głosu Pana M. Sikorę w zastępstwie 
Komendanta Policji w DrawskU Pomorskim. 
 

Głos zabrał Pan M. Sikora i przedstawił sprawozdanie z o stanie bezpieczeństwa 
i porządku publicznego na terenie powiatu drawskiego w roku 2023. 
 
 

 
Treść przedstawionego sprawozdania stanowi załącznik numer 17 do protokołu. 

 
 Pan M. Sikora powiedział, że jeżeli są pytania to postara się odpowiedzieć. 
 
Głos zabrał Wicestarosta W. Włodarczyk i zapytał w imieniu mieszkańców 

dlaczego podczas odbywania się Festiwalu Pol’and’Rock patrole policji przemieszczały 
się na sygnałach we wszystkich porach dnia i nocy?  

 
Pan M. Sikora odpowiedział, że działo się tak ponieważ radiowozy 

przemieszczały się w kolumnach jako pojazdy uprzywilejowane aby jak najsprawniej 
dojechać na miejsce zmiany funkcjonariuszy na służbie. 
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Punkt 13 (czas 1:02:29- 1:06:50) 

 
 

Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni zgodnie 
 z porządkiem obrad przystąpią do kolejnego punktu jakim jest Sprawozdanie  
z realizacji „Powiatowego programu zapobiegania przestępczości oraz ochrony 
bezpieczeństwa obywateli i porządku publicznego na obszarze powiatu drawskiego na 
lata 2023-2027 w roku 2023” – druk nr 3793. 

 
Przewodnicząca Rady Powiatu poprosiła o zabranie głosu Naczelnika Wydziału 

Zarządzania Kryzysowego Pana J. Żychlińskiego o omówienie sprawozdania. 
 

Treść sprawozdania stanowi załącznik nr 18 do protokołu. 

 
Punkt 14 (czas 1:06:54- 1:13:28) 

 
 

Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni zgodnie z porządkiem 
obrad przystąpią do kolejnego punktu jakim jest sprawozdanie z działalności 
rehabilitacyjnej i wykorzystania środków finansowych Warsztatów Terapii Zajęciowej 
w Czaplinku i filii w Kaliszu Pomorskim za  2023 rok – druk nr 3805. 

 
 
Przewodnicząca Rady Powiatu poprosiła o zabranie głosu Pana K. Ignacaka- 

Dyrektora Zespołu Placówek Edukacyjno- Terapeutycznych w Bobrowie  
i omówienie sprawozdania.  

 
Treść omówionego materiału stanowi załącznik nr 19 do protokołu.  
 

 
 

 
Punkt 15 (czas 1:13:40- 1:29:34) 

 
Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni zgodnie z porządkiem 

obrad przystąpią do kolejnego punktu jakim jest Sprawozdanie z działalności Zarządu 
Dróg Powiatowych za rok 2023 oraz plan inwestycji Powiatu Drawskiego na 2024 rok 
– druk nr 3780 i nr 3781. 
 



12 
 

 
 
Przewodnicząca Rady Powiatu poprosiła o zabranie głosu Pana A. Półgrabskiego 
Dyrektora Zarządu Dróg Powiatowych celem przedstawienia sprawozdania. 
 
 
Treść omówionego materiału stanowi załącznik nr 20 i nr 21 do protokołu.  
 

Pan A. Półgrabski powiedział, że chętnie odpowie na wszelkie pytania. 
 

Głos zabrał Radny K. Korczyński aby zapytać czy jest możliwość wycinki drzew 
przy drodze na odcinku Zarańsko-Świdwin? 
 

Pan Półgrabski odpowiedział, że Zarząd dróg Powiatowych nie jest w stanie nic 
z drzewami zrobić gdyż droga podlega Zarządowi dróg Wojewódzkich.  
 

Głos zabrał Radny M. Tobiszewski w sprawie przepełnienia koszy na śmieci na 
drodze do Gudowa, aby „uczulić służby.”  
 

Pan Półgrabski powiedział, że służby zajmują się opróżnianiem koszy, ale 
mieszkańcy uzupełniają je w szybkim tempie domowymi śmieciami. 
 
   Głos zabrał R. Kurzątkowski z zapytaniem dotyczącym przyszłości drogi do 
Jankowa Pomorskiego? 

 
Pan Półgrabski odpowiedział, że dokumentacja do zaczęcia prac jest gotowa 

tylko brakuje środków. 
 
 

Głos zabrał Wicestarosta W. Włodarczyk z zapytaniem odnośnie ścieżki 
rowerowej do Drawska Pomorskiego z Budowa.   
 
 

Pan Półgrabski omówił palny dotyczące założenia oświetlenia na ścieżce. 
 
 

Punkt 16 (czas 1:29:35- 1:32:55) 
 

Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni zgodnie z porządkiem 
obrad przystąpią do kolejnego punktu jakim jest sprawozdanie za rok 2023  
z działalności Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie i Organizatora Rodzinnej 
Pieczy Zastępczej w Drawsku Pomorskim – druk nr 3795.   
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Przewodnicząca Rady Powiatu poprosiła o zabranie głosu Panią K. Kowalik 

Dyrektora PCPR w Drawsku Pomorskim w celu przestawienia sprawozdania  
z działalności Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie i Organizatora Rodzinnej 
Pieczy Zastępczej w Drawsku Pomorskim. 

 
 

Treść omówionego materiału stanowi załącznik nr 22 do protokołu.  
 

Przewodnicząca Rady zapytała czy są pytania do sprawozdania? 
 
 

Głos zabrał Pan W. Włodarczyk, który poinformował,  że środki na działkę  
w Machlinach zostały zabezpieczone. 
 
 
 

Punkt 17 (czas 1:32:57- 1:34:18) 
 

Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni zgodnie z porządkiem 
obrad przystąpią do kolejnego punktu jakim jest Sprawozdanie za rok 2023 z realizacji 
Powiatowego Programu Rozwoju Pieczy Zastępczej na lata 2021-2023 – druk nr 3796  
 

Głos zabrała Pani K Kowalik Dyrektor PCPR w Drawsku Pomorskim celem 
przedstawienia sprawozdania z realizacji Powiatowego Programu Rozwoju Pieczy 
Zastępczej na lata 2021-2023. 
 
 
Treść omówionego materiału stanowi załącznik nr 23 do protokołu.  
 

Przewodnicząca Rady zapytała czy są pytania do Pani Dyrektor? 
 
Nikt pytań nie zgłaszał. 
 
 
 

Punkt 18 (czas 1:35:00- 1:40:34) 
 
Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni zgodnie z porządkiem 

obrad przystąpią do kolejnego punktu jakim jest Sprawozdanie za rok 2023 z realizacji 
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Powiatowego Programu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie i Ochrony Ofiar 
Przemocy w Rodzinie w Powiecie Drawskim na lata 2021-2025 – druk nr 3797. 
 
 

Głos zabrała Pani K. Kowalik celem przedstawienia sprawozdania z  realizacji 
Powiatowego Programu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie i Ochrony Ofiar 
Przemocy w Rodzinie w Powiecie Drawskim na lata 2021-2025. 
 
 
Treść omówionego materiału stanowi załącznik nr 24 do protokołu.  
 

Przewodnicząca Rady zapytała czy są pytania do sprawozdania? 
 

Głos zabrała Pani G. Polak aby wyrazić radość ze zdobycia budynku w 
Machlinach przez Powiat. 
 

Głos zabrał Wicestarosta aby przekazać, że budynek w Machlinach jest w 
całkiem dobrym stanie.  
 
 

Głos zabrała Radna G. Buczek aby zwrócić uwagę na fakt, że w budynku, który 
powstanie w Machlinach brakuje pomieszczenia dla ofiar przemocy domowej. 
 

Pani K. Kowalik powiedziała, że jest potrzeba na lokum dla matek z dziećmi. 
 
Głos zabrał Wicestarosta, aby zapytać czy ustawa dotycząca wyprowadzania z 

domu sprawcy przemocy domowej, a nie ofiary jest stosowana? 
 
 

Pani K. Kowalik odpowiedziała, że nie jest to takie łatwe, a zwłaszcza w 
mieszkaniach prywatnych, więc nie jest to zawsze egzekwowane. 
 
 

Przewodnicząca Rady zapytała czy są jeszcze pytania do Pani Dyrektor? 
 
 

Nikt więcej pytań nie zgłaszał.  
 
 

Przewodnicząca Rady Powiatu ogłosiła 15 minut przerwy. 
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Punkt 19 (czas 2:06:33- 2:28:32) 

 
 

Po przerwie Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni przystąpią 
do kolejnego punktu porządku obrad, jakim jest podjęcie uchwał. 
 
 

Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni przystąpią do podjęcia 
uchwały w sprawie podziału środków PEFRON na realizację zadań z rehabilitacji 
zawodowej i społecznej oraz zatrudnieniu osób niepełnosprawnych w 2024 roku – druk 
nr 3816. 
 
 

Głos zabrała Pani Dyrektor PCPR K. Kowalik, która omówiła uzasadnienie do 
uchwały.  
 
 

Przewodnicząca Rady Powiatu odczytała projekt uchwały i spytała czy Radni 
mają pytania do uchwały?  
 

Nikt z Radnych pytań nie zgłaszał. 
 
 
Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni przystąpią do podjęcia 

uchwały w sprawie podziału środków PEFRON na realizację zadań z rehabilitacji 
zawodowej i społecznej oraz zatrudnieniu osób niepełnosprawnych w 2024 roku. 

 
 

Rada Powiatu w obecności 14 Radnych: 
11 głosami „za” przy 
  0 głosie „przeciw” i 
  1 głosie „wstrzymującym się” 
podjęła uchwałę Nr LXX/459/2024 w sprawie podziału środków PEFRON na realizację 
zadań z rehabilitacji zawodowej i społecznej oraz zatrudnieniu osób niepełnosprawnych 
w 2024 roku. 
 
 
Nieobecny Radny Zbigniew Chołuj, Halina Samek. 
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Treść  listy z imiennego głosowania stanowi załącznik nr 25 do protokołu.  

Treść podjętej uchwały stanowi załącznik nr 26 do protokołu. 

 

Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni przystąpią do podjęcia 
uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Gminie Czaplinek. 

 

Komentarz do uchwały przedstawił Pan J. Żychliński Naczelnik Wydziału 
Zarządzanie Kryzysowe. 

 

Przewodnicząca Rady Powiatu odczytała projekt uchwały i spytała czy Radni 
mają pytania do uchwały?  
 

Nikt z Radnych pytań nie zgłaszał. 
 
Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni przystąpią do podjęcia 

uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Gminie Czaplinek. 

 
Rada Powiatu w obecności 14 Radnych: 
11 głosami „za” przy 
  0 głosie „przeciw” i 
  0 głosach „wstrzymujących się” 
podjęła uchwałę Nr LXX/460/2024 w sprawie udzielenia pomocy finansowej Gminie 
Czaplinek. 

 

Nieobecny Radny Zbigniew Chołuj, Halina Samek, Cyryl Turczyk. 

Treść  listy z imiennego głosowania stanowi załącznik nr 27 do protokołu.  

Treść podjętej uchwały stanowi załącznik nr 28 do protokołu. 

 

Przewodnicząca Rady przekazała prowadzenie obrad Panu Karolowi 
Korczyńskiemu. 
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Prowadzący sesję Wiceprzewodniczący Karol Korczyński  poinformował, że 
Radni przystąpią do podjęcia uchwały w sprawie określenia zasad rozliczania 
tygodniowego obowiązkowego wymiaru zajęć nauczycieli, dla których ustalony plan 
zajęć jest różny w poszczególnych okresach roku szkolnego oraz rozliczania czasu pracy 
nauczycieli zatrudnionych w szkołach, dla których organem prowadzącym jest Powiat 
Drawski. 

 

Komentarz do uchwały przedstawiła Pani I. Krężołek Naczelnik Wydziału 
Edukacji.     

 

Przewodnicząca Rady przejęła prowadzenie sesji. 

 

Przewodnicząca Rady zapytała czy są pytania do Pani Naczelnik? 

 

Nikt z Radnych pytań nie miał.  

 

Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni przystąpią do podjęcia 
uchwały w sprawie określenia zasad rozliczania tygodniowego obowiązkowego 
wymiaru zajęć nauczycieli, dla których ustalony plan zajęć jest różny w poszczególnych 
okresach roku szkolnego oraz rozliczania czasu pracy nauczycieli zatrudnionych w 
szkołach, dla których organem prowadzącym jest Powiat Drawski. 

 

Rada Powiatu w obecności 12 Radnych: 
12 głosami „za” przy 
  0 głosie „przeciw” i 
  0 głosach „wstrzymujących się” 
podjęła uchwałę Nr LXX/461/2024 w sprawie określenia zasad rozliczania 
tygodniowego obowiązkowego wymiaru zajęć nauczycieli, dla których ustalony plan 
zajęć jest różny w poszczególnych okresach roku szkolnego oraz rozliczania czasu pracy 
nauczycieli zatrudnionych w szkołach, dla których organem prowadzącym jest Powiat 
Drawski. 

Treść  listy z imiennego głosowania stanowi załącznik nr 29 do protokołu.  
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Treść podjętej uchwały stanowi załącznik nr 30 do protokołu. 

 

Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni przystąpią do podjęcia 
uchwały w sprawie określenia tygodniowego wymiaru godzin zajęć dla nauczycieli, 
zasad udzielania i rozmiaru obniżek tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin 
zajęć dydaktycznych, wychowawczych i opiekuńczych nauczycielom, którym 
powierzono stanowiska kierownicze oraz zwolnień od obowiązku realizacji tych zajęć. 

 

Komentarz do uchwały przedstawiła Pani I. Krężołek Naczelnik Wydziału 
Edukacji.     

Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni przystąpią do podjęcia 
uchwały w sprawie określenia tygodniowego wymiaru godzin zajęć dla nauczycieli, 
zasad udzielania i rozmiaru obniżek tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin 
zajęć dydaktycznych, wychowawczych i opiekuńczych nauczycielom, którym 
powierzono stanowiska kierownicze oraz zwolnień od obowiązku realizacji tych zajęć. 

 

Rada Powiatu w obecności 12 Radnych: 
12 głosami „za” przy 
  0 głosie „przeciw” i 
  0 głosach „wstrzymujących się” 
podjęła uchwałę Nr LXX/462/2024 w sprawie określenia tygodniowego wymiaru 
godzin zajęć dla nauczycieli, zasad udzielania i rozmiaru obniżek tygodniowego 
obowiązkowego wymiaru godzin zajęć dydaktycznych, wychowawczych i 
opiekuńczych nauczycielom, którym powierzono stanowiska kierownicze oraz 
zwolnień od obowiązku realizacji tych zajęć. 

 

Treść  listy z imiennego głosowania stanowi załącznik nr 31 do protokołu.  

Treść podjętej uchwały stanowi załącznik nr 32 do protokołu. 

 

Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni przystąpią do podjęcia 
uchwały w sprawie zmiany w budżecie Powiatu Drawskiego na rok 2024. 
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Komentarz do uchwały przedstawił Pan J. Zbierajewski Naczelnik Wydziału 
Finansowego. 

Głos zabrała G. Polak aby zwrócić uwagę na fakt, że w marcu Powiat ma o 10 
milionów złotych więcej niż miał w grudniu. 

Przewodnicząca Rady powiedziała, że liczy na jeszcze większy wzrost gdyż 
potrzeba na remonty dróg, szkół i wypłat dla nauczycieli są ogromne. 

Głos zabrał Pan Starosta i przedstawił jak z roku na rok zmieniał się budżet 
Powiatu Drawskiego. 

Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni przystąpią do podjęcia 
uchwały w sprawie zmiany w budżecie Powiatu Drawskiego na rok 2024. 

 

Rada Powiatu w obecności 12 Radnych: 
11 głosami „za” przy 
  0 głosie „przeciw” i 
  1 głosie „wstrzymującym się”  
podjęła uchwałę Nr LXX/463/2024 w sprawie zmiany w budżecie Powiatu Drawskiego 
na rok 2024. 
 

Treść  listy z imiennego głosowania stanowi załącznik nr 33 do protokołu.  

Treść podjętej uchwały stanowi załącznik nr 34 do protokołu. 

 

Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni przystąpią do podjęcia 
uchwały o zmianie uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Powiatu Drawskiego na lata 2024-2040. 

 

Komentarz do uchwały przedstawił Pan J. Zbierajewski Naczelnik Wydziału 
Finansowego. 

Przewodnicząca Rady zapytała czy ktoś ma pytania do Pana Naczelnika? 

 

Nikt z Radnych pytań nie zgłaszał. 
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Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni przystąpią do podjęcia 
uchwały o zmianie uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Powiatu Drawskiego na lata 2024-2040. 

Rada Powiatu w obecności 12 Radnych: 
11 głosami „za” przy 
  0 głosie „przeciw” i 
  1 głosie „wstrzymującym się” 
podjęła uchwałę Nr LXX/464/2024 uchwały o zmianie uchwały w sprawie uchwalenia 
Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Drawskiego na lata 2024-2040. 

 

Treść  listy z imiennego głosowania stanowi załącznik nr 35 do protokołu.  

Treść podjętej uchwały stanowi załącznik nr 36 do protokołu. 

 

Punkt 20 (czas 2:28:38- 2:34:34) 
 

 
Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że zgodnie z porządkiem obrad 

Radni przystąpią do kolejnego punktu, jakim jest odpowiedzi na interpelacje 
 i zapytania. 

 
Głos zabrał Starosta, który powiedział, że wnioski zostały złożone do 

rozpatrzenia a o uzupełnienie dotyczące dróg Starosta poprosił Pana Wicestarostę  
W. Włodarczyka. 

 
Głos zabrał Wicestarosta W. Włodarczyk, który omówił plany stworzenia  

i zagospodarowania parkingu przy szkole na ulicy Połczyńskiej w Drawsku Pomorskim, 
remontu ulicy czarnkowskiego i budowy tam wysepki zwalniającej, oraz zmiany  
w rozkładzie jazdy PKS na czas trwania festiwalu Poll’and’Rock w Broczynie. 
 

 

Punkt 21 (czas 2:34:37-2:38:20 ) 
 

Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że zgodnie z porządkiem obrad 
Radni przystąpią do kolejnego punktu porządku obrad, jakim są komunikaty i sprawy 
różne.  
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Głos zabrał Radny M. Tobiszewski i poinformował, że nie będzie kandydował 

do Rady Powiatu oraz podziękował wszystkim za lata wspólnej pracy.  
 
Głos zabrała G. Polak podziękować Panu M. Tobiszewskiemu. 
 
Głos zabrała Przewodnicząca Rady, aby życzyć wszystkiego najlepszego z okazji 

dnia mężczyzny. 
 
 

Punkt 22 
 

Przewodnicząca Rady Powiatu w związku z wyczerpaniem porządku obrad  
o godzinie 12:34 zamknęła LXX sesję Rady Powiatu Drawskiego 
 i poinformowała Radnych, że protokół z sesji będzie wyłożony do wglądu  
w Wydziale Biuro Rady Powiatu. 

 
 
    Protokołowała                  Przewodnicząca Rady 
 
 
Joanna Rudziewicz      Urszula Ptak 
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